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Pani

Bogusława Jagodzińska

Burmistrz Wyrzyska

Przekazuję  wyciąg  z  protokołu  ze  wspólnego posiedzenia  Komisji  Finansów i  Rozwoju

Gospodarczego oraz Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Wyrzysku

w dniu 21 lutego 2017 r. w punkcie dotyczącym: „Wolne głosy i wnioski”.

Radny, Pan Stefan Wełniak  powiedział,  że na początku grudnia założono oświetlenie na ulicy

Kasztanowej i ulicy Bohaterów w Osieku nad Notecią. Natomiast oświetlenie na ulicy Kasztanowej

działa, a na ulicy Bohaterów nie. Z pewnością jest pewna procedura i energetyka ma swoje prawa

ale  zostało  to  założone trzy miesiące  temu i  w czasie  kiedy jest  najbardziej  ciemno nie  może

to funkcjonować. W związku z tym radny poprosił aby zająć się tym. Następnie radny powiedział,

że rozmawiał już z Panem Zastępcą na temat  wysłania podnośnika na ulicę Bohaterów w celu

przycięcia  gałęzi,  do  których  jest  trudny  dostęp.  Dalej  radny powiedział,  że  na  jednej  z  sesji

zgłaszał sprawę własności ulicy Bohaterów i ulicy Leśnej w Osieku nad Notecią. Wyjaśniając radny

dodał, że tam jest własność kolei i gazownia dalej nie pociągnie gazu gdyż nie ma własności gruntu,

a  tak  samo  energetyka  nie  może  się  z  nimi  dogadać.  W związku  z  tym należy  takie  sprawy

poregulować.   Kontynuując  radny dodał,  że  gmina  płaci  około  100 zł  za  m2  budowy takiego

chodnika, a za wjazd 120-130 zł. Natomiast powiat wyliczył 1 m2 chodnika za kwotę 176,80 zł ale

nie tylko za wjazdy lecz za całość. W związku z tym należy liczyć gminne pieniądze i jak są na

terenie gminy wykonawcy, którzy zrobiliby to za 100 zł, to dlaczego należy za to zapłacić 176 zł. W

związku z tym radny powiedział, że należy wystąpić do powiatu, że jak gmina będzie partycypować

w kosztach  to  nie  więcej  niż  100  zł  za  m  i  prosi  Panią  Burmistrz  oraz  Panią  Skarbnik  żeby

przyjrzały się tej inwestycji gdyż są to gminne pieniądze. W dalszej części radny powiedział, że jak

został wybrany na Starostę Pan (...) to przyszedł na sesję i mówił o tym, że będzie robiony chodnik

na ulicy Leśnej w kierunku Komorowa. Radny powiedział, że należałoby się dowiedzieć dlaczego

to zadanie zostało zdjęte. Kończąc radny powiedział, że prawdopodobnie Pani Burmistrz już w tym

kierunku zadziałała lecz są pewne obawy odnośnie ulicy XX-lecia w Osieku nad Notecią gdyż w

okresie kończącym rok kiedy były przymrozki powstały dziury, które następnie zostały połatane, a

obecnie w tych miejscach znowu są dziury i wybrzuszenia. W związku z tym powinna to naprawić

firma wykonująca drogę w ramach gwarancji, a gmina nie powinna za to zapłacić ani złotówki.



Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała,  że jeżeli  chodzi o oświetlenie

na ulicy Bohaterów to mówiła o obawach, czy warto budować oświetlenie, które że nie zaświeci do

końca roku. Natomiast wszystko zgłaszane jest systematycznie i na bieżąco, na platformie, a Pan

Dyrektor  (...)  przyjeżdża  do  gminy  raz  na  dwa  tygodnie  i  twierdzi,  że  nie  jest  władny tylko

Warszawa gdyż tam znajdują się umowy, które nie zostały odesłane od 6 miesięcy. Monituje się

możliwości wyegzekwowania od nich by te umowy zostały podpisane, a mają czas do 18 miesięcy

na  ich  podpisanie,  co  zajęłoby  z  minutę.  Odnośnie  przysłania  podnośnika  Pani  Burmistrz

powiedziała, że zaczęli taką przycinkę od ulicy Lipowej i pracownicy obcinają do możliwości jakie

mają, a będzie wykonywane wszystko po kolei. Następnie Pani Burmistrz powiedziała, że koszt m2

chodnika na ulicy Dworcowej był  o wiele  droższy niż  w przetargach jakie  uzyskuje gmina ale

wpłynęła  tylko  jedna  oferta,  która  była  wiążąca.  Natomiast  umowy  jakie  zawierają  gminy  z

powiatem wynoszą 50 na 50. Kontynuując Pani Burmistrz powiedziała, że w dniu dzisiejszym była

na  spotkaniu  z  Panią  Minister  (...)  zorganizowanym  przez  Starostę  Pilskiego  i  przed  tym

spotkaniem przeprowadziła rozmowę z osobą decyzyjną w zakresie dróg, czyli z Panem (…). W

związku z tym wszyscy wójtowie i burmistrzowie wskazywali, że nie są zadowoleni z opieszałości

gdyż gminy ogłaszają już przetargi i np. na ulicy Cisowej wystąpią oszczędności w wysokości 60

tys. zł. Natomiast Pan (...) powiedział, że mamy cieszyć się z tego, że w ogóle coś z nami realizują

lecz uda się zrealizować inwestycję do Glesna, która była już wyciągnięta z budżetu powiatu oraz

udało się wywalczyć 160 tys. zł dofinansowania na drogę w Bąkowie. Ponadto zasada realizacji

zadań  uzależniona  jest  tylko  od  Zarządu  Dróg  Powiatowych  w Pile  i  należy  zapytać  się  o  tą

kwestię, jak będzie Pan Wicestarosta na sesji. Natomiast to co zostało obiecane przez poprzedniego

Starostę nie wszystko jest  realizowane. Kończąc Pani Burmistrz powiedziała,  że ulica XX-lecia

została zlecona po objeździe dróg w Osieku, a rzeczywiście będzie egzekwować się od wykonawcy

gdyż droga jest w tak tragicznym stanie z powodu pogody, która spowodowała wybrzuszenie na

środku w miejscach gdzie nie było łat.

Pani Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk powiedziała, że wykonała telefon

do Pani  (...)  i  sprawa  dotycząca  własności  ulic  zmierza  ku  końcowi.  Natomiast  grunt  nie  jest

wpisany w księgach jako własność PKP lecz skarbu państwa. W związku z tym PKP wystosowało

pismo do wojewody o uwłaszczenie gruntu i  jak ten teren zostanie  wpisany na własność PKP,

to dokonają podziału i ten odcinek drogi przekażą gminie.

Radny, Pan Stefan Wełniak zapytał, co z terenem koło restauracji ,,Słoneczna”?

Pani  Wiesława Krasocka – Sekretarz  Miasta  i  Gminy Wyrzysk powiedziała,  że  odnośnie  ulicy

Leśnej zostało wystosowane pismo i czekają na odpowiedź. 

Pani  Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  takie  pismo  zostało
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wystosowane zaraz po pierwszym zgłoszonym wniosku.

Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska powiedziała,  że  ulica  XX-lecia  jest  taka  od  powstania  gdyż

została tam położona tylko jedna warstwa. Natomiast ruch w tym miejscu jest niesamowity gdyż

jeżdżą autobusy, busy i samochody, a ruch jest aż od stadionu. Kończąc radna dodała, że ludzie

mają pretensje gdyż mieszkańcy z czterech bloków nie mogą nigdzie dojechać oraz nie mają nawet

kawałka chodnika. 

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że zgłaszana była sytuacja Pani

Europoseł (..) o wyostrzeniu tak kryteriów, które powodują, że gminy nie mogą korzystać z dotacji

unijnych.  W związku  z  tym  Pani  Europoseł  uznała,  że  Polska  ma  najbardziej  rygorystyczną

dokumentację  i  wyśrubowane  kryteria,  które  powodują,  że  nie  można  skorzystać  ze  środków.

Przykładem jest  to  jak wystąpiono o środki  zewnętrzne  na  drogę w Bąkowie  i  to,  że ona jest

wybrukowana spowodowało, że tych punktów jest mniej lecz gmina załapała się ale nie starczyło

środków. Natomiast nie zawsze są możliwości dotyczące realizacji i gmina jest w bardzo trudnej

sytuacji gdyż każda gmina tworząca powiat pilski ma jedno miasto, a Gmina Wyrzysk ma dwa gdyż

Osiek nad Notecią zalicza się jako miasto przy 3.600 mieszkańców i jest mnóstwo ulic, a tak byłyby

już wykonane wszystkie ulice i wszystkie chodniki. Kończąc Pani Burmistrz powiedziała, że robią

kalkulację  jakby  wyglądało  to  w  przypadku  wykonania  drogi  w  całości   lecz  są  to  ogromne

pieniądze. Odnośnie bloków Pani Burmistrz powiedziała, że jest to teren spółdzielni.

Radna, Pani Katarzyna Kowalska powiedziała, że przy przystanku w Falmierowie gdzie zakręca

autobus jest bardzo rozjechany teren przez parkujące ciężarówki.

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że nie ma wyznaczonych miejsc

parkingowych i nie można tego nikomu zabronić, a jest to teren PKP i nadleśnictwa. 

Radna, Pani Katarzyna Kowalska powiedziała, że chciałaby zgłosić trudny dojazd do Państwa

(...) gdyż ich droga jest bardzo rozjechana. 

Pani  Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała,  że nic nie  można zrobić przy

takiej  pogodzie,  a  w  tym  miejscu  droga  była  zrobiona  świetnie  gdyż  Sołectwo  Gromadno

utwardziło drogę wywożąc w to miejsce dużo przyczep. Natomiast droga została rozjechana przez

samochody cukrowe m.in. dojeżdżające do Państwa (...) i ten kto zniszczył powinien przywrócić

drogę  do  stanu  wyjściowego,  a  każdy  dzwoni  do  gminy  i  żąda.  Kończąc  Pani  Burmistrz

powiedziała,  że w drogi topione są duże pieniądze lecz można się cieszyć gdyż po wyłonieniu

wykonawcy na destrukt i gruz okazało się, że firma jest porządna i destrukt asfaltowy jest o 30 zł

tańszy niż w poprzednim roku. 

Radny, Pan Roman Łuka powiedział, że jutro o godzinie 17:00 w Klubie Seniora na targowisku

ma odbyć się spotkanie odnośnie rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 194.
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Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że takie spotkanie organizuje Pan

(...),  a  dowiedziała  się  o  nim  podczas  spotkania  z  reprezentantem firmy  Budimex.  Natomiast

w Tygodniku Nowym pojawiło się zdjęcie znaku postawionego na rynku, a dotyczącego objazdu.

W związku z tym natychmiast została podjęta interwencja jak tylko zauważył to pracownik ale

zdjęcia  już  poszły  do  prasy.  Firma  Budimex  zrobiła  rzecz  karygodną  i  zatrzymana  została

organizacja ruchu ponieważ jak się okazało dnia 22 sierpnia 2016 roku wykonawca drogi pomijając

właściciela  drogi,  czyli  gminę  uzgodnił  organizację  ruchu  z  Wielkopolskim  Zarządem  Dróg

Wojewódzkich i Zarządem Powiatowym, domniemywając, że przejazd przez rynek jest własnością

województwa. Mimo tego taki ruch miałby również odbywać się przez teren targowiska. Natomiast

gdyby nie ten znak to nie wiedziałoby się o tej zatwierdzonej organizacji ruchu gdyż początkowo

była mowa o ruchu wahadłowym ulicą jednokierunkową ponieważ nie można wyobrazić sobie jakie

powstałyby  zniszczenia  poprzez  puszczenie  całego  ruchu  rynkiem.  Kończąc  Pani  Burmistrz

powiedziała, że w związku z tym został zaproszony Kierownik robót, od którego pozyskane zostały

informacje  o  tym  spotkaniu  oraz  kto  je  organizuje.  Natomiast  ten  znak  zablokował  obecną

organizację i jest się na etapie uzgodnień ponieważ bez wiedzy została zrobiona organizacja, która

jest bardzo niebezpieczna ponieważ dodatkowo puszczono ruch przez targowisko nie uwzględniając

dni  handlowych.  Gmina  Wyrzysk  działa  intensywnie  gdyż  był  Pan  Dyrektor  (...),  który został

zaproszony dnia 22 grudnia 2016 roku zaraz po zaprzestaniu robót i przeszedł się ulicami. Takie

zdjęcia, uwagi i wnioski zostały na bieżąco przesyłane, a Panu Dyrektorowi powiedziano otwarcie,

że takie wykonawstwo w Poznaniu byłoby niedopuszczalne, a ten teren traktuje się jak prowincje

ale obiecał, że zainterweniuje. Przyjechała również Pani (...), która również się przeszła.

Radny, Pan Stefan Wełniak powiedział, że gmina jest zbyt delikatna gdyż inni skierowaliby już

sprawę do prokuratury ponieważ jest dziennik i harmonogram budowy. 

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że nie wie czy byłby to dobry

krok gdyż zablokowaliby dalszą inwestycję do Osieka nad Notecią. 

Radny, Pan Roman Łuka zapytał, czy do Urzędu zgłosił się ktokolwiek z uszkodzonym pojazdem

lub uszkodzeniem ciała? 

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że do urzędu nie wpłynął żaden

wniosek dotyczący uszkodzenia ciała czy pojazdu.

Radny, Pan Włodzimierz Michalski  zapytał,  czy został  już wyłoniony wykonawca na remont

dziur na osiedlu?

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że została ogłoszona procedura

lecz w tej chwili i tak nie można byłoby tego zrobić. 

Radny, Pan Włodzimierz Michalski  powiedział, że na ulicy Leśnej w Wyrzysku po deszczu nie
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spływa woda, a nie ma chodników i mieszkańcy muszą chodzić środkiem drogi. 

Pani  Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  ulica  Leśna  jest  bardzo

specyficzna i obecnie wytyczane są działki, a przy okazji będzie się myśleć co z tym zrobić. 

Radny, Pan Józef Jasik  zapytał, czy w ramach wykonywanych prac i wyłaniania wykonawców

brany jest pod uwagę chodnik przy drodze nr 10 w kierunku POM-u?

Pani  Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  prowadzone  są  rozmowy

poprzez współfinansowanie chodnika gdyż obecnie chodnik nie jest własnością gminy i  ma się

nadzieję, że uda się przekonać Pana Dyrektora (...) aby podjęte zostały działania, a gmina będzie

współfinansować w zależności 50 na 50. 

Sporządziła:
D. Pinkowska
podinsp. ds obsługi rady gminy 
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